
PROTOKÓŁ Nr 27/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 21 maja 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Michał Baranowski - dyrektor GOKSiR
6. Pan Mariusz Wielogórski - dyrektor ZGK
7. Pani Katarzyna Warszycka - Kierownik GOPS
8. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu w UG

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XV  sesji  Rady

Gminy:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020,
2) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata

2020-2030,
3) w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru
zabytków położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności  
w 2020 r.,

4)  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  Gminnej  Spółce
Wodnej „Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik,

5) w sprawie  zmian  w Gminnej  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania  Problemów
Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020,

6) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Mielnik  na  terenie  działki  o  nr
geod.5594/2  i  części  działki  o  nr  geod.5594/1  położonych  w  obrębie
ewidencyjnym Mielnik, 

7) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację
zadania  "Remont  nawierzchni  bitumicznej  na  drodze  powiatowej  Nr  1785B
Mielnik-Mętna-Adamowo",

8) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację
zadania " Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1781B, ulica
Brzeska w Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską do skrzyżowania z ulica
Krótką, łącznie z tymi skrzyżowaniami", 

9) o zmianie uchwały w sprawie  ustalenia  opłat  za pobyt  dziecka  w żłobku oraz
określenie maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w Żłobku Gminnym  
w Mielniku. 

2. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Mielnik za rok 2019. 
3. Raport o realizacji zadań określonych w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania
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Problemów Społecznych na terenie Gminy Mielnik za okres 2019 roku. 
4. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2019 rok. 
5. Sprawy bieżące.

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2020.

Pan radny Leszek Karbowski i Pani Alicja Sawczuk zapytali o zmniejszenie wydatków 
w Zespole Szkół w Mielniku

Pani Skarbnik  udzieliła wyjaśnień na ten temat. Stwierdziła, że o szczegóły należy pytać
Pana dyrektora Zespołu Szkół, ponieważ ona ich nie zna i otrzymuje tylko kwotę bez opisu.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał o dotację na usuwanie folii.

Pan Tomasz Gorochowicz – na razie nie mamy podpisanej umowy na odbiór folii.  Folia
będzie odbierana od osób, które wcześniej  to zadeklarowały.  Informacja na temat odbioru
była w gminie rozpowszechniona.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał o zakup autobusu. Czy będzie to nowy pojazd?

Pan Sekretarz Gminy udzielił szczegółowych informacji nt. zakupu autobusu. Będzie to 14-
miejscowy  autobus  przystosowany  do  przewozu  osób  niepełnosprawnych,  w  70  %
sfinansowany ze środków PFRON. Zakładana cena autobusu to 260 tys.zł., nie wiadomo jaka
cena wyjdzie w przetargu.
Pan Sekretarz poinformował o sprzedaży jednego z 2 posiadanych przez Gminę autobusów za
kwotę  24  tys.zł.  Autobus  będzie,  między  innymi,  wykorzystany  do  dowozu
niepełnosprawnych dzieci do szkoły specjalnej w Siemiatyczach.

Pan Wójt udzielił informacji nt.  otrzymanych nieodpłatnie z Podlaskiego Oddziału Straży
Granicznej 2 samochodów i i 2 quadów. Pojazdy są sprawne, przewieziono je na palecie,
ponieważ nie były zarejestrowane. Koszt transportu pojazdów wyniósł 1000,00 zł.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała  na czym będzie polegał  remont przepustu na ulicy
Mostowej. Poinformowała, że woda z przepustu spływa na posesję Pana P.

Pan Sekretarz wyjaśnił, że od ulicy Mostowej ma być równoległy rów i będzie zbudowany
drugi przepust do posesji Pana P.

Pan Przewodniczący  Rady poprosił  Pana  Wójta  o  interwencję  w  sprawie  przepustu  na
Mostowej.

Pan Wójt  poinformował,  że  do  porządku  obrad  sesji  i  komisji  dołączono dwie  uchwały
intencyjne, dotyczące dróg powiatowych. Zawarliśmy słowne porozumienie z powiatem, że
wyłożymy na drogę Mielnik-Mętna-Adamowo swoje środki, ponieważ obecnie powiat nie ma
własnych środków i dokłada się symboliczną kwotą 5 tys.zł. W przyszłości powiat zwróci
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nam  wyłożone  pieniądze  w  formie  dofinansowania  innej  drogi.  Sprawa  ta  zostanie
uregulowana w zawartym z powiatem pisemnym porozumieniu.

Pan radny Leszek Karbowski poprosił o numerowanie załączników do projektu uchwały, co
znacznie ułatwi prace nad projektem.

Pan  Skarbnik zapewniła,  że  następne  materiały  zostaną  przygotowane  zgodnie  
z oczekiwaniem radnych.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na
lata 2020-2030.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(3).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu
gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach
wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej
własności w 2020 r.

Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie zakresu planowanych prac w parafiach.
Z  racji  braku  takiej  informacji  stwierdził,  że  na  posiedzenie  komisji  należy  przychodzić
przygotowanemu i poprosił aby taką informację podano na sesji.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie udzielenia dotacji  z budżetu gminy na prace konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w 2020 r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
w formie dotacji Gminnej Spółce Wodnej „Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik.

Pan radny Paweł Pura poinformował o tamach zbudowanych na łąkach przez bobry.

Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  wnioski  należy  bezpośrednio  kierować  do  Zarządu  Spółki
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Wodnej lub do Starostwa.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że zgodę na rozbiórkę tamy wydaje Regionalna
Dyrekcja Ochrony Środowiska w Białymstoku.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Gminnej Spółce
Wodnej „Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(5).

Pani Katarzyna Warszycka – kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie
zmian  w  Gminnej  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Gminy
Mielnik na lata 2012-2020.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Gminnej  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania
Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(6).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Mielnik  na  terenie
działki  o  nr  geod.5594/2  i  części  działki  o  nr  geod.5594/1  położonych  w  obrębie
ewidencyjnym Mielnik.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik na terenie działki o nr geod.5594/2 i części
działki o nr geod.5594/1 położonych w obrębie ewidencyjnym Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(7).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania "Remont nawierzchni bitumicznej na drodze
powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo".

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Siemiatyckiemu na
realizację  zadania  "Remont  nawierzchni  bitumicznej  na  drodze  powiatowej  Nr  1785B
Mielnik-Mętna-Adamowo".

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 1(8).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi  Siemiatyckiemu  na  realizację  zadania  "  Remont  nawierzchni  bitumicznej  na
drodze powiatowej Nr 1781B, ulica Brzeska w Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską
do skrzyżowania z ulica Krótką, łącznie z tymi skrzyżowaniami". 

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Siemiatyckiemu na
realizację zadania " Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1781B, ulica
Brzeska w Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską do skrzyżowania z ulica Krótką,
łącznie z tymi skrzyżowaniami". 

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(9).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia
opłat  za  pobyt  dziecka  w  żłobku  oraz  określenie  maksymalnej  wysokości  opłaty  za
wyżywienie w Żłobku Gminnym w Mielniku. 

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobku oraz
określenie maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w Żłobku Gminnym w Mielniku. 

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 2.

Pani  Katarzyna  Warszycka –  kierownik  GOPS  przedstawiła  ocenę  zasobów  pomocy
społecznej w Gminie Mielnik za rok 2019. 

(w zał. na str.............prot.)

Pan radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  wiele  rzeczy  w  ocenie  ujęto  standardowo.
Niepokojące jest bardzo duże bezrobocie w gminie, takie osoby gmina musi wspierać, one nie
pracują, nie płaca podatków. Jest to duży problem i co z tym możemy zrobić?

Pan radny Jerzy Weremjewicz zauważył, że dużo osób ujętych jako bezrobotne pracuje na
czarno.

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta poinformował, że w Gminie Mielnik podjęto
działania  mające na celu utworzenie spółdzielni socjalnej.  Niestety,  początkowo była parę
osób chętnych, potem te osoby z różnych względów zrezygnowały i sprawa upadła.
W Siemiatyczach tworzone jest Centrum Integracji Społecznej i Pan Wójt zrobi rozeznanie w
sprawie  naboru.  Celem  Centrum  jest  aktywizacja  osób  wykluczonych  ze  społecznej  i
zawodowej  aktywności.  Jego  uczestnikami  są  osoby,  które  nie  są  w  stanie,  z  różnych
względów,  funkcjonować  na  tradycyjnym  rynku  pracy:  byli  więźniowie,  bezdomni,
długotrwale bezrobotni,  niepełnosprawni,  chorzy psychicznie,  uzależnieni  od alkoholu czy
narkotyków, itp. 
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Pan radny Bogusław Harbaszewski poinformował, że brak możliwości dojazdu do Centrum
jest głównym problemem i dotyczy całego powiatu.

Pani  Katarzyna  Warszycka przedstawiła  dane  na  temat  bezrobocia  w  powiecie
siemiatyckim. Stopa bezrobocia wynosi 7,1% , w Gminie Mielnik jest 50 osób bezrobotnych ,
z tego 34 osoby jest długotrwale bezrobotnych (ponad 12 miesięcy).

Do punktu 3.

Pani Katarzyna Warszycka przedstawiła raport o realizacji zadań określonych w Gminnej
Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych na terenie Gminy Mielnik za
okres 2019 roku. 

(w zał. na str.............prot.)

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała, czy prowadzona jest ewidencja osób przychodzących
na Orlik.

Pan Michał Baranowski – dyrektor GOKSiR odpowiedział, że takich statystyk nie prowadzi
się.  Boisko  sportowe  Orlik  jest  ogólnodostępne,  nie  ma  tam  pracownika,  który
ewidencjonowałby  wejścia  na  boisko.  Na  Orlika  przyjeżdżają  osoby  spoza  terenu  naszej
gminy aby pograć w tenisa.

Do punktu 4.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił roczną analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi
za 2019 rok. 

(w zał. na str.............prot.)

Pan radny Leszek Karbowski zapytał  co dzieje  się  w sytuacji,  kiedy ktoś  nie  realizuje
obowiązku płacenia za śmieci.

Pan  Sekretarz  Gminy –  zaległości  ściągane  są  w  trybie  administracyjnym.  Będziemy
kontrolować  całość  gospodarki  śmieciowej  i  ściekowej.  Po  ogłoszeniu  informacji  w  tej
sprawie widać wyraźna poprawę w deklarowaniu i płaceniu.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w regulaminie utrzymania czystości i porządku w
gminie brak jest  zapisów umożliwiających karanie osób, które podrzucają śmieci np. przy
cmentarzu. Należy również objąć umowami na śmieci osoby przyjezdne, można sprawdzić
jakie rozwiązania przyjęto w innych gminach.

Pan radny  Kamil  Zalewski zwrócił  się  o  uprzątnięcie  ściętych  w  ubiegłym roku,  przy
oczyszczaniu dróg, gałęzi oraz o przedłużenie drogi przy stawie w Tokarach, oczyszczenie jej
i zrobienie przejezdną.

Pan Tomasz Gorochowicz  udzielił odpowiedzi w tej sprawie. Drzewa rosnące przy drodze
powiatowej można usunąć po uzyskaniu pozwolenia ze Starostwa.
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Pan  radny  Kazimierz  Tobota zgłosił  potrzebę  oczyszczenia  odstojników  w  kanale
burzowym na ulicy Polnej i zapytał o prace na ulicy Sadowej.

Pan Wójt  Gminy –  ulica Sadowa będzie robiona w stosunku 50/50.  Robimy rozeznanie
cenowe na dokumentację projektowo-kosztorysową tej ulicy. W tym roku planujemy wydać
400 tys.zł i wnioskowaliśmy aby aby to poszło z Funduszu Dróg Samorządowych. W roku
przyszłym potrzebujemy 1.200 tys.zł. na tę drogę. Podpisaliśmy się pod petycją do premiera
w sprawie bonu inwestycyjnego.  Bon polega na przekazaniu każdej gminie wiejskiej oraz
miejsko-wiejskiej  1  mln  zł.  Pieniądze  miałyby  zostać  przeznaczone przede  wszystkim na
działania inwestycyjne. 
W najbliższy  poniedziałek  rozpoczynają  się  prace   przy  ścieżce  w  Głogach.  Do  końca
czerwca br. ścieżka ma zostać wykona na. Robiony jest projekt na Górę Rowską.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o prace na ulicy Brzeskiej. Czy dalsze odcinki tej
ulicy będą robione? Czy będą prowadzone prace podziemne na ulicy?

Pan Wójt Gminy – Starostowie zadeklarowali pomoc w remoncie na odcinku od początku
ulicy Brzeskiej do krzyża za Górą. Prace podziemne nie będą prowadzone. 
Pan Wójt poinformował, że będzie zabiegał o remont drogi do Wajkowa  i dobrze byłoby aby
mieszkańcy sołectwa  wsparli  te  starania  wystosowując  w tej  sprawie  petycję  do  Zarządu
Powiatu.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz poinformował  o  bezpańskich  psach  w  Moszczonie
Królewskiej oraz zapytał kiedy we wsi będzie układana kostka.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził,że należy zwrócić uwagę na pracę równiarki na
drogach, czasami równanie nie musi być robione na całej długości drogi.

Pan Wójt Gminy zapewnił, że przekaże pracownikowi Urzędu informację aby przed pracami
równiarki zinwentaryzował drogę i ustalił na jakich odcinkach trzeba ją równać.
Kostka w Moszczonie zostanie ułożona, zajmie się tym Zakład Gospodarki Komunalnej

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

        Artur Gacki


